
 

Conceptverslag Standaardisatieraad 
 

Datum:  Donderdag 7 december, 10:00 – 11:00 uur 

Locatie: MS Teams (online) 

Afwezig:  Hans Louwhoff (geen vervanger aanwezig) 

Gastsprekers:  Melle Offringa (Kennisnet) 

 

 

1. Opening 

 

• De voorzitter opent de vergadering en stelt de agenda vast. Dit is de laatste vergadering in 

2023 en de voorzitter geeft aan dat dit jaar goede stappen zijn gezet met onder andere het 

aanbrengen van meer samenhang tussen de groeifondsprojecten en de ontwikkeling van de 

doelarchitectuur voor het funderend onderwijs FOSA. Dit is een goede ontwikkeling die we 

volgend jaar hopen door te zetten. 

 

 

2. Mededelingen 

 

• De voorzitter stelt het verslag van de vergadering op 7 september 2023 vast. Er zijn geen 

opmerkingen. De actiepunten vanuit de vorige vergadering zijn grotendeels in behandeling. 

 

 
Actiepunten vanuit de vorige vergadering 

 

1 Bureau Edustandaard zal bij de sectorpartners verzoeken dat 

groeifondsprojecten zich melden bij Edustandaard zodat het bureau 

overzicht kan houden op de architectuur en standaarden. 

Actie bureau 

Edustandaard 

2 Agenderen van de nieuwe samenwerkingsovereenkomst met Edu-V 

in de volgende vergadering van de Standaardisatieraad. 

Agenderen voor 

volgende vergadering 

op 7 maart 2024 

3 Bureau Edustandaard neemt contact op met Peter Boersema en 

maakt aanscherpingen in het overzicht van werkgroepen. 

Actie bureau 

Edustandaard 

4 Henk Nijstad zoekt uit wat de scoping is van het project EduXS voor 

meer inzicht in internationale ontwikkelingen standaardisatie. 

Actie bureau 

Edustandaard 

 

 

3. Update bureau Edustandaard 

 

• Vanuit bureau Edustandaard geeft Henk Nijstad een toelichting op de voortgang van enkele 

ontwikkelingen. Zo is een tweede architectuurdag gepland op 1 februari 2024 waarbij 

vertegenwoordigers vanuit 5 groeifondsprojecten aanwezig zullen zijn: 

- Edu-V met als scope po, vo en mbo  

- Npuls met als scope mbo, ho en wo  

- Impuls Open Leermateriaal met als scope po en vo 

- Vaardig met Vaardigheden (scholingsoverzicht) met als scope mbo, ho en wo 

- Leven Lang Ontwikkelen Katalysator met als scope mbo, ho en wo 

 

Deze vijf projecten zijn door de sectorpartners aangedragen. Voor een overzicht van de 

Groeifondsprogramma’s verwijzen we naar: Groeifondsprojecten: inzicht in architectuur en 

standaarden - Edustandaard 

• Fons Dingelstad vraagt of NOLAI voor de AI toepassingen in het funderend onderwijs en mbo 

als project is aangehaakt. Dit is nog niet het geval. Henk zal bij de sectorpartners aangeven 

dat NOLAI zich kan melden bij Edustandaard. Dit geldt ook voor Ontwikkelkracht.   

https://www.edustandaard.nl/groeifondstrajecten-inzicht-in-architectuur-en-standaarden/
https://www.edustandaard.nl/groeifondstrajecten-inzicht-in-architectuur-en-standaarden/


 

• Stephan de Valk geeft aan dat de private partijen alleen bij het project Edu-V zijn betrokken. 

Het is daarom in ieders belang om bij alle projecten te toetsen of er op het gebied van 

architectuur goed wordt afgestemd met elkaar om blinde vlekken te voorkomen. 

• De voorzitter concludeert dat aan Edustandaard wordt gevraagd overzicht te houden op de 

projecten, wanneer er contact is met deze projecten over standaarden en of het nodig is om 

verbindingen te leggen. Henk zal dit inbrengen bij de sectorpartners. Daarbij doet Henk de 

oproep aan de leden van de Standaardisatieraad om projecten te stimuleren proactief contact 

te zoeken met Edustandaard. 

• Marianne Mulder vult aan dat vanuit OCW ook de verbinding wordt gezocht. Vandaag is 

bijvoorbeeld een uitvoerdersoverleg van groeifondsprojecten. Het zou helpen als 

Edustandaard daar een keer een presentatie kan geven en op deze wijze projecten kan 

verleiden contact te zoeken.  

• Peter Boersema doet de suggestie om vanuit de Standaardisatieraad een rol te claimen bij de 

evaluatie of monitoring van de groeifondsprojecten zodat we kunnen aangeven als iets wordt 

vergeten. Fons Dingelstad reageert dat vraagstukken rond architectuur en standaarden en de 

samenhang met andere sectoren of groeifondsprojecten liever aan de voorkant worden 

meegenomen i.p.v. achteraf via een evaluatie. Het zijn veel overleggen. Fons geeft aan dat 

het bureau bij hem of OCW kan aankloppen en een signaal af te geven als er ergens iets niet 

goed gaat en behoefte is aan doorzettingsmacht.  

 

Samenwerkingsvoorstel Edu-V 

• Henk geeft een update ten aanzien van het samenwerkingsvoorstel met Edu-V. Na de vorige 

vergadering is bureau Edustandaard hiermee aan de slag gegaan met de sectorpartners, 

waaronder ook Ewout Tenhagen en Martijn Timmer. De contouren van een nieuw voorstel 

staan waarmee recht wordt gedaan aan de feedback uit de vorige vergadering en de notitie 

‘Een spade dieper’ vanuit de Informatiekamer.  

Het bureau is in gesprek met Edu-V over dit voorstel. Het idee is nu om de Architectuurraad 

van Edustandaard een rol te laten vervullen en dat via de ROSA ook de inbreng van de 

doelarchitecturen MOSA en FOSA goed wordt georganiseerd. Er wordt goed samengewerkt 

en op deze wijze wordt de kwaliteit geborgd zonder dat we de voortgang van Edu-V vertragen. 

De Architectuurraad van Edustandaard kan bestuurlijk terugvallen op de Standaardisatieraad. 

In het voorstel is opgenomen om deze vorm van governance 18 maanden na de start te 

evalueren.    

• Martijn Timmer vult aan dat we pragmatisch moeten werken en het goed te vinden dat het op 

deze manier wordt opgelost. 

• Stephan de Valk reageert dat het wel belangrijk is dat bij de governance en samenwerking 

van gremia helder wordt gemaakt wie welke rol vervult. Vanuit het perspectief van Edu-V was 

het lastig om partijen te vinden voor het opzetten van POC’s omdat het geheel erg complex 

werd.  

• Ewout Tenhagen onderschrijft voor een pragmatische oplossing te kiezen en dat zowel Edu-V 

als Edustandaard tevreden moeten zijn met de inhoud en governance.  

• De voorzitter concludeert dat het de bedoeling is dat we in de volgende vergadering een 

samenwerkingsovereenkomst ter besluitvorming agenderen. 

 

Overzicht van werkgroepen 

• Als laatste onderdeel van de update is er een geactualiseerd overzicht gemaakt van de 

werkgroepen. Stephan de Valk geeft complimenten voor het overzicht en merkt op dat bij een 

aantal werkgroepen niet consistent is wie de vertegenwoordigende leden, bedrijven of 

branches zijn. Vanuit MEVW is het beleid om met twee mensen vertegenwoordigd te zijn: één 

persoon vanuit een van de aangesloten bedrijven en één persoon vanuit het bureau. Stephan 

vraagt of we dit uitgangspunt ook hier kunnen hanteren want is nu niet eenduidig geregeld. 

• Henk Nijstad geeft aan dat we dit meer verplichtend zullen maken voor de Edustandaard 

werkgroepen. De andere werkgroepen zijn vrij in wat ze publiceren. 



 

• Peter Boersema doet de suggestie om een andere term te verzinnen voor de kolom ‘Onder 

verantwoordelijkheid Edustandaard’. De werkgroep Distributie & Toegang, gestart zelfs vóór 

het ECK II, valt wel onder Edustandaard en de bezetting wordt ondersteund vanuit Bureau 

Edustandaard. Henk neemt contact op met Peter hierover. De voorzitter stelt aanvullend voor 

om bij een ‘nee’ aan te geven bij wie de verantwoordelijkheid dan wel ligt.  

 

Beoogd resultaat 
Actie: Bureau Edustandaard zal bij de sectorpartners verzoeken dat groeifondsprojecten zich melden 
bij Edustandaard zodat het bureau overzicht kan houden op de architectuur en standaarden.  
Actie: Agenderen van de nieuwe samenwerkingsovereenkomst tussen Edu-V en Edustandaard in de 
volgende vergadering van de Standaardisatieraad. 
Actie: Bureau Edustandaard neemt contact op met Peter Boersema en maakt aanscherpingen in het 
overzicht van werkgroepen.  

 

 

4. Internationale ontwikkelingen standaardisatie 

Gastsprekers: Melle Offringa (Kennisnet) 

 

• Melle Offringa presenteert het overzicht van waar de projectgroep nu staat met EduXS en 

waar naartoe wordt gewerkt. Aanleiding was een opdracht vanuit de Standaardisatieraad om 

in control te komen op internationale ontwikkelingen qua architectuur en standaarden.  

In de afgelopen fase is een front-end gemaakt van een database met projectorganisaties, 

standaarden en services. Doel hiervan is om informatie over standaarden beschikbaar te 

maken voor iedereen die hier iets mee wil doen. De front-end is bedoeld om in te grasduinen 

en te kijken wat er is aan ontwikkelingen rond een bepaald onderwerp.  

Voor het vullen van de database is specifiek samen met de werkgroepen OOAPI en 

Edukoppeling gekeken naar hoe de informatie in de database te zetten en doorzoekbaar te 

maken. De kracht van EduXS zit in het zoeken naar relaties. Zichtbaar is waar een standaard 

in voorziet (business capability) en welke andere standaarden hier raakvlakken mee hebben. 

Op deze manier is ook inzichtelijk welke andere organisaties zich bezig houden met dezelfde 

standaarden. In de volgende fase wordt de database verder gevuld. 

• De voorzitter vraagt naar de beheerlast. Melle geeft aan dat ze een basisset aan informatie 

willen creëren met lage drempel voor andere organisaties om aan bij te dragen. Het 

projectteam is in gesprek met internationale organisaties over het vullen van deze database.    

• Stephan de Valk geeft aan dat uitgeverijen steeds meer educatieve technologiebedrijven 

worden en dat technologie over grenzen heen gaat. Een aantal grote educatieve uitgeverijen 

maken deel uit van Europese concerns. Dit maakt dat je schaal nodig hebt om verder te 

innoveren en dat je in andere landen niet ineens met andere standaarden te maken wil 

krijgen. Daarom is dit inzicht van belang. Stephan vraagt wat de scoping is van dit project. Is 

dit een Nederlands perspectief van waaruit je het Europese ecosysyteem in beeld wil 

brengen, welke onderwijssegmenten heb je in beeld en welke functionaliteiten wil je in beeld 

brengen?   

• Henk Nijstad geeft aan dat het een Europees project is met een Europees perspectief en dat 

Europese partners zijn aangesloten. Het is de bedoeling dat meer internationale partijen 

instappen. De werkwijze is agile en we kijken nu vooral naar waar pijnpunten zitten. 

Bijvoorbeeld rond digitale identiteiten is het belangrijk dat we overzicht krijgen. Er zijn veel 

organisaties mee bezig en daarom goed om relaties te gaan leggen. Dit moeten we goed 

bijhouden en uitbouwen met datakwaliteit en beheer.  

• Martijn Timmer vraagt wie dit project financiert. Henk geeft aan dit een verkennend project is. 

De PoC in 2022 & Pilot fase 1 in 2023 zijn gefinancierd door SURF Onderwijsinnovatie. De 
pilot fase 2 in 2024 zal door Npuls worden gefinancierd. 

• Ewout Tenhagen geeft complimenten voor het project en vraag wie de doelgroep is. Melle 

geeft aan dat behalve de Standaardisatieraad, Architectuurraad en de Edustandaard-

werkgroepen de doelgroep heel breed is, zowel binnen als buiten Nederland. Elk onderdeel 



 

van het project heeft een andere doelgroep. Het is mogelijk om te filteren op specifieke 

functionaliteiten en de informatie goed te ontsluiten voor specifieke doelgroepen.  

• De voorzitter bedankt Melle voor de presentatie en wordt vervolgd. 

 

 
Actie: Henk Nijstad zoekt uit wat de scoping is van dit project. 

 
 

5. Rondvraag en afsluiting 

• De voorzitter sluit de vergadering. De volgende vergadering is op 7 maart 2024 van 10:00 – 

12:00 uur (online).  

 


